

Bestyrelsesreferat, Skanderborg Skakklub, 19/07-2018

Til stede: Allan, Kai, Thomas H., Claus Q. (referent), Nikolai V. P., Bjarne B R

Afbud: Hans Skovhus

Agenda:

- 1) Regnskab + budget
- 2) Økonomi vedr. spillerne / 1.-holdet, 2.-holdet?
- 3) EMT-opfølgning, hvem gør hvad?
- 4) Referater på hjemmesiden – hvordan?
- 5) Gavekort (Rema 1000)
- 6) Kalender + ideer til tema og træning
- 7) Løse sager.

Ad. 1)

Kassemester Kai (KM) gennemgik året indtil nu, og ikke overraskende ligner det lige nu et dundrende underskud. Dette skyldes dog især, at vi har mange af de største udgiftsposter allerede i starten af året, mens kontingentpengene først glider ind i september. Endnu en god grund til at have en solid, økonomisk "buffer".

Facit for 2018 ser desværre stadig ud til at give et minus, nemlig -34.500 kr. "Lyspunktet" er, at , men det er inkl. svindelsagen, som jo kostede 20.000, plus at NORDEA-fonden desværre kun har givet 10.000 og ikke 20. Kører vi på samme vis i 2019, vil det forudsigelige underskud derved blive "kun" 5.000, og der er stadig ikke regnet med eventuelle sponsorer.

"Ungdomsafdelingen" havde tidligere sit helt eget budget, men da det egentlig ikke er en afdeling, kommer de i fremtiden til at hedde "Juniorer". Det er dejligt neutralt og (måske) en smule mindre forpligtende. Udgifterne hér dækker i øvrigt (ifølge BBR) diverse kontingenter, tilskud til skaklejligheder, præmier til skoleskakken og lidt til. BBR har hidtil kørt det i "egen" konto, men BBR overfører nu midlerne herfra til klubbens konto.

Støtteforeningen blev foreslået nedlagt ved den stormfulde generalforsamling i april (2018), og saldo på ca. 10 får BBR overført til klubbens konto.

Udgifterne til holdskak (især spillerhonorarer) følger mystisk nok kalenderåret og ikke spillesæsonen. Dvs. sidste års budgetterede post på godt 72.000 er allerede ude af vore hænder, selvom der er vedtaget kraftige nedskæringer på holdbudgettet.

Vi går stadig og håber på sponsorer, og umiddelbart er det nærliggende at begynde at kigge på de ingeniørtunge Rambøll og Kamstrup. De er store, og skak er jo et videntungt foretagende. CQJ laver et "rammebrev" til mulige sponsorer asap. Det bliver i løbet af weekenden (CQJ).

Allan søger diverse fonde til materialer til ungdoms-DM – pengene har det med at sidde løsere, når det er ungdom, vi snakker om.

Bauhaus: P.t. er der regnet med 6000,-, men generalforsamlingens negative "ketchupeffekt" taget i betragtning er det vigtigt, at eventuelle frivillige gøre opmærksom på, at midlerne i høj grad vil gå til at understøtte Ligaholdet. Der var total enighed om, at det må der ikke "puttes" med. Det er roden til alle konspirationsteorier, og eventuelle midler fra "folket" til Ligaen skal tydelig meldes ud.

Ad. 2)

Ligaholdet var jo (trods at det ikke blev nævnte i det mangelfulde generalforsamlingsreferat) generalforsamlingens helt store debateme, og det stod lysende klart, at der ikke skal rykkes kroner fra vor daglige drift til Ligaholdet. Pengene skal komme udefra, og det har betydet et voldsomt hak nedad i budgettet, så p.t. er der sat 22.000 af til spillerhonorarer. Dertil eventuelle øremærkede sponsorer, men det har betydet, at vi kommer til at sige farvel til tre af holdets "dyreste" spillere: Rasmus Svane, Mads Andersen og Daniel Semcesen. I skrivende stund ser holdet således ud:

- 1) Bjørn Møller Ochsner
- 2) Jonas Bjerre
- 3) Filip Boe
- 4) Nikolai V Pedersen
- 5) Mads Hansen
- 6) Mads Boe
- 7) Peter Grove
- 8) Nikolaj Brondt

Mads A. er reserve

Og så kan man glædes over, at de første brætter formentlig har en god chance for at møde så mange GM'er (tre), at der kan scores en GM-norm (CQJ).

Ideelt set skal holdet helst polstres lidt mere med et par gode reserver i 22-2300-klassen bl.a. for at sikre, at 2.-holdet ikke drænes fuldstændig ved afbud. Det kan der sagtens blive brug for, da Boe x 2 + Bjerre ikke kan forventes at spille alle runder pga. skakturneringer udenlands.

2.-holdet kommer til at lide slemt af eventuelle afbud, men det kunne være fedt med lidt ekstra polstring i toppen i form af et par ekstra spillere i mellemklassen. 1900-2000-folk savnes. P.t. er der ikke regnet med hverken Tavs Bjerre eller Jan Rode, men det er klart, at de to vil være en rigtig god forstærkning – eller reserver på ligaholdet.

Allan laver et oplæg til kassereren, hvad der er aftalt pr. spiller.

Ad. 3)

EMT'en lyder som om, at vi håber på 30+ deltagere. Bjarne T. & Bjarne B. R. (= "Dupond & Dupont") er turneringsledere.

Allan har skrevet til diverse IM'er (fx Igor Teplyi), og det kunne jo være sjovt med en IM-turnering.

Vibeke og Holger H. er frivillige kantinefolk

Opgaver:

Kantinen er der styr på og det samme med gavekortene fra Rema 1000 (det styrer Kell)
Brætter op (20 styks), ure mm. Det burde gå ret let.

Ad. 4)

Referater på hjemmesiden?

Der var enighed om, at referatet fra generalforsamlingen, og der er klart plads til forbedringer dér.

Det betyder bl.a., at vi skal have alle referater på hjemmesiden under et separat menupunkt. TH tager kontakt med Morten Ras., så bl.a. dette referat kan lægges på meget hurtigt. Det er vigtigt, at bestyrelsen får gjort det klart, at der altså ikke er grund til alle de konspirationsteorier, der har cirkuleret på nettet de seneste par uger.

Desuden opretter TH et separat menupunkt til bestyrelsen hvor bestyrelsens dokumenter kan lægges (budget, aftaler mm) med passwordbeskyttelse. Også her skal TH måske have Morten Rasmussen indover. Desuden tjekker TH hjemmesiden med hensyn til bestyrelsen og de mailadresser som "gemmer" sig under disse.

Ad. 5)

Vi har for 7.100 kr. Rema 1000-gavekort, så der er ingen grund til lige nu at købe flere.

Ad. 6)

AEA/KM: Vi har sæsonstart d. 28/8 og der kan formanden passende bruge en time på at fortælle om situationen, holdene mm. Kort sagt god, gammel info til folket og endnu en pind i ligkisten til alle konspirationsteoretikere..

2/10: Inger Marie Hønnicke fra NORDEA kommer ned og overrækker en fin check på 10.000 fra NORDEA-fonden.

Temadage (CQJ + TH er ansvarlige):

Under generalforsamlingen (og senere) har det været et "folkekrav", at der laves undervisning i klubben. Den slags behøver man ikke altid at være GM for at lave, så der vil blive lagt en del temadage/træningsdage ind i sæsonens kalender. Helt præcis hvad og hvornår vides ikke, men to lidt større arrangementer er allerede lagt ind:

22/1: Programsat temadag med GM (og ex-senior-VM!) Jens Kristiansen, som laver en glad aften om VM-matchen Carlsen-Caruana i november. CQJ er arrangør, og der skal søges 500,- i tilskud fra Kreds 6.

23/4: Lige efter påsken = uheldigt aht. folks ferier, så vi finder nok en anden dato. Indtil videre er IM Nikolaj V. P. på programmet med fx "Benkogambitten", men det kan ændres. Det finder vi ud af. Også her kan vi med god samvittighed søge tilskud fra 6. hovedkreds – dog med den ulempe, at naboklubberne får del i vore fiduser 😊

Andre "mestre" forventes at bliver Peter Grove, Morten Rasmussen, Kai Munk og Claus Qvist.

Andre allerede afsatte datoer i 2018 er:

25. sept., 16. okt., 6. nov., 13. nov.

Vi kan sagtens "risikeres", at der ryger flere træningsdatoer ind i kalenderen, men det kommer an på, hvornår 3.- og 4.-holdet har deres hjemmekampe. Tjek kalenderen, og se, hvad vi finder på af tryllerier.

CQJ, 28/7-18